

■ ត្រូវអប់រំជំនឿច្បាប់ព្រះពរ និងបេសកកម្ម
សម្រាប់ដំណាក់កាលថ្មីក្នុងរដូវកាលកូវីដ១៩
<ទំព័រ១៦

■ ព្រះសហគមន៍ភូមិភាគភ្នំពេញ
យកចិត្តទុកដាក់លើសិល្បៈ <ទំព័រ២០



ការសេចក្តីផ្តើម
ប្រចាំខែ ឆ្នាំទី១២

អ្នកនាំសារ

the messenger

ខែ តុលា | ឆ្នាំ ២០២០ | លេខទី ១៣២

www.catholiccambodia.org/km/

www.facebook.com/RVAKHMER/

<https://khmer.rvasia.org/>

October, 2020 | #132



■ កំណត់ត្រាថ្មីនៃការ
រកឃើញសម្បក
សត្វចង្អៀលខ្សែង
ជាងពីរពាន់ជា
លើកដំបូងក្នុងបឹង
ព្រែកល្ពៅ

ទំព័រ-៣



■ កម្ពុជានឹងមាន
មជ្ឈមណ្ឌល
សូត្រទី២នៅចុង
ឆ្នាំ២០២០

ទំព័រ-៤



ព្រោះទឹកជំនន់នាពេលកន្លងមកនេះបានធ្វើឱ្យប្រជាពលរដ្ឋស្លាប់ចំនួន២៥នាក់ក្នុងនោះមានក្មេងចំនួន៧នាក់ នៅក្នុង
ខេត្តចំនួន៥ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យដែលមានអ្នកស្លាប់ច្រើនជាងគេរហូតដល់១៥នាក់ និង១០នាក់ទៀត រស់នៅក្នុងខេត្ត
ព្រះសីហនុ ពោធិ៍សាត់ ប៉ៃលិន និងខេត្តកំពង់ធំ។ រូបភាព៖ ព្យាបាលកម្មសម្រាប់

អាសយដ្ឋានទំព័រ-១២-១៣

■ រដ្ឋាភិបាលកូន
កាត់យោធានៅថៃ
កំពុងតែស្រឡាវ
ដោយសារតែ
កម្លាំងយុវជន

ទំព័រ-៩

■ លោក សែ សាត ច្បាប់បន្ទុកលើព្រះវិហារចំនួន៨ ទំព័រ-១៧

■ ព្រះសហគមន៍មណ្ឌលគីរី លើកផែនការទំនាក់ទំនងសម្រាប់ឆ្នាំ២០២១ ទំព័រ-១៩



ចំនួនសត្វផ្សោតហាក់នៅថេរ ខណៈ អ្នកស្រាវជ្រាវ និងអភិរក្សកំពុងតាមរកសត្វផ្សោត ចំនួន២៥ក្បាលដែលបានចាត់ខ្លួនពុំដឹងមូលហេតុ

អត្ថបទ៖ អមិណ្ឌុជាតុក
ចំនួនសត្វផ្សោតទន្លេមេគង្គស្ថិតក្នុងកម្រិតថេរ ប៉ុន្តែចាំបាច់ត្រូវមានការបន្តស្រាវជ្រាវ និងថែទាំ ជាងមុនដើម្បីការពារសត្វផ្សោតឱ្យរស់នៅបាន រួមមាន ពូជ។ យោងតាមសេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមរបស់រដ្ឋបាល ជលផលនៃក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ និងអង្គការ WWF។



ត្រីផ្សោតនៅទន្លេមេគង្គក្នុងខេត្តក្រចេះនាពេលកន្លងមក។ រូបភាព៖ សហការី

តាមរបាយការណ៍ឆ្នាំ២០២០ ស្តីពីស្ថានភាព សត្វផ្សោត ដែលបានធ្វើឡើងរួមគ្នាដោយរដ្ឋបាល ជលផល និងអង្គការ WWF បានបង្ហាញថា ចំនួន សត្វផ្សោតទន្លេមេគង្គបច្ចុប្បន្នមានត្រឹមតែ ៨៩ ក្បាល ប៉ុណ្ណោះ។ អ្នកវិទ្យាសាស្ត្របានពន្យល់ថា ចំនួននេះជាចំនួនស្ថិតក្នុងកម្រិតថេរ ក្នុងរយៈពេលបី ឆ្នាំចុងក្រោយនេះ។

លទ្ធផលសំខាន់ៗនៃការសិក្សាស្រាវជ្រាវនេះ ក៏បានបង្ហាញឱ្យឃើញពីអត្រាវិជ្ជមាននៃការរស់រាន របស់កូនផ្សោតរហូតដល់ដំណើរជីវិត ដោយក្នុងនោះ ៤,២២% ជាអត្រារាប់ថ្មីខ្ពស់បំផុតដែលមិនធ្លាប់ ត្រូវបានកត់ត្រាទុកក្នុងប្រវត្តិសិក្សាអង្កេតចំនួនសត្វ ផ្សោតក្នុងរយៈកាលមួយទសវត្សរ៍ចុងក្រោយនេះ ដែលជាសញ្ញាបង្ហាញពីទំនោរវិវឌ្ឍន៍សត្វផ្សោតនៃ ចំនួនសត្វផ្សោតទន្លេមេគង្គ។

សេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមនេះបានលើកឡើងថា សត្វផ្សោតទន្លេមេគង្គ (Orcaella brevirostris) រស់នៅតាមទន្លេមេគង្គប្រវែង ១៨០ គីឡូម៉ែត្រ ចន្លោះ ទីរួមខេត្តក្រចេះ ប្រទេសកម្ពុជា និងឈ្នាក់ខោន ក្នុងខេត្តស្ទឹងត្រែង ជាប់ព្រំដែនប្រទេសឡាវ។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ អ្នកវិទ្យាសាស្ត្រក៏សម្តែង ការព្រួយបារម្ភចំពោះអត្រាមរណភាពរបស់សត្វផ្សោតនៅក្នុង អន្លង់ចំនួនប្រាំមួយដែលពួកវាធ្លាប់រស់នៅពីមុន។ នៅក្នុងការសិក្សាស្រាវជ្រាវឆ្នាំនេះ គេសង្កេតឃើញថា សត្វផ្សោតប្រើប្រាស់អន្លង់តែចំនួនបីប៉ុណ្ណោះ គឺអន្លង់ កាំពិ កោះកូនសត្វ និងឈើចាល។



គួរកត់សម្គាល់ផងដែរថាសត្វផ្សោតចំនួន ២៥ ក្បាល ដែលធ្លាប់ត្រូវបានគេកត់ត្រាក្នុងរបាយការណ៍ ឆ្នាំ២០១៧ មិនត្រូវបានគេប្រទះឃើញក្នុងអំឡុងពេល នៃការស្រាវជ្រាវឆ្នាំ២០២០ នេះ។ អ្នកវិទ្យាសាស្ត្រ សង្ស័យថាសត្វផ្សោតទាំង ២៥ ក្បាល នេះ បាន ផ្លាស់ទីទៅចេញពីតំបន់នៃទីជម្រកបច្ចុប្បន្នរបស់វា ទៅកាន់ទីតាំងដទៃទៀតក្នុងទន្លេ ដែលមិនស្ថិតក្នុង តំបន់ស្រាវជ្រាវសត្វផ្សោតទេ។ កត់មុខទៀត ក្រុម អ្នកវិទ្យាសាស្ត្រនិងបន្តតាមដានស្ថានភាពសត្វ ផ្សោតឱ្យកាន់តែប្រសើរឡើងបន្ថែមទៀត។



លោក ស្រីន លីមសុវណ្ណ អគ្គនាយករងនៃរដ្ឋបាល ជលផល បានមានប្រសាសន៍ថា៖ «រដ្ឋបាលជលផល សូមទទួលស្គាល់និងកោតសរសើរចំពោះកិច្ចខិតខំ ប្រឹងប្រែងរបស់ច្បាប់ខេត្តក្នុងការពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់ ដោយសហការដោយអាជ្ញាធរខេត្ត និងអាជ្ញាធរ មូលដ្ឋាន ក្នុងខេត្តក្រចេះនិងស្ទឹងត្រែង ដែលបានរួម ចំណែកយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការបង្ការ និងទប់ស្កាត់ ការនេសាទខុសច្បាប់ក្នុងតំបន់ការពារជម្រកសត្វ ផ្សោតទន្លេមេគង្គ»។

ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ សត្វផ្សោតទន្លេមេគង្គនៅ តែប្រឈមនឹងគ្រោះថ្នាក់យ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរ។ មេនេសាទ ការសាងសង់ទំនប់នៅតាមទន្លេមេគង្គផ្នែកខាងលើ ការនេសាទហួសកម្រិត ការនេសាទខុសច្បាប់ ដូចជា ប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ធំៗ ធុយពុល គ្រាប់បែក កែវថ្លៃ សុទ្ធសឹងជាកត្តាគ្រោះថ្នាក់បំបែកចម្បងៗដល់ ការរស់រានមានជីវិតរបស់សត្វផ្សោតទន្លេមេគង្គ។

នាយកអង្គការ WWF-កម្ពុជា លោក សេង ទៀក បានថ្លែងឱ្យដឹងផងដែរថា បើទោះបីជាលទ្ធផល នៃការស្រាវជ្រាវឆ្នាំ២០២០ បញ្ជាក់ថាចំនួនសត្វ ផ្សោតស្ថិតក្នុងអត្រាថេរក៏ដោយ ចំនួននេះនៅតែជា ចំនួនមួយទាប ដែលទាមទារឱ្យមានការដាក់ចេញនូវ វិធានការអភិរក្សខ្លាំងក្លាជាងមុនជាចាំបាច់។

លោក សេង ទៀក ថា៖ «ដើម្បីធានាបានថា សត្វផ្សោតទន្លេមេគង្គដែលជាប្រភេទជិតផុតពូជ អាចកើនឡើងបាន លុះណាតែតំបន់នៃទីជម្រក របស់ពួកវា គ្មានការនេសាទខុសច្បាប់ ហើយមាន ចំណីគ្រប់គ្រាន់»។

លោកបានបញ្ជាក់ទៀតថា ការបង្កើនការពង្រឹង ការអនុវត្តច្បាប់ ការជម្រុញបន្ថែមការអភិរក្ស របរចិញ្ចឹមជីវិតរបស់រដ្ឋបាលជលផលរួមមាន និង ការកំណត់វិធានអភិរក្សសត្វផ្សោតទន្លេមេគង្គ នៅក្នុងតំបន់ព្រំដែនកម្ពុជាឡាវ រាប់បញ្ចូលទាំងលំហូរ ទឹកទន្លេ និងបម្រែបម្រួលអាកាសធាតុ សុទ្ធសឹងជា កិច្ចការសំខាន់ៗដែលគេចាំបាច់ត្រូវអនុវត្ត។

ព្រឹត្តិការណ៍ថ្ងៃពារវិទ្ធិការគឺជា បទពិសោធផ្សាយសម្រាប់កម្ពុជា

អត្ថបទ៖ អមិណ្ឌុជាតុក
ការមើលស្រាល ការច្នៃប្រែហែល និង ការមិន យកចិត្តទុកដាក់របស់យើងទាំងអស់គ្នាអាចជាប្រភព នៃការបាត់បង់នូវសត្វកម្ពុជា ក្នុងការបង្ការនិងទប់ស្កាត់ នូវការរីករាលដាលនៃមេរោគកូវីដ ១៩ ក្រោយ ពេលដែលយើងត្រូវបានគេសរសេរអំពីជោគជ័យ នៃការទប់ស្កាត់នូវការរីករាលដាលចូលសហគមន៍ អស់រយៈពេលជិតមួយឆ្នាំកន្លងមកនេះ។



សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីកម្ពុជា បានធ្វើពេទ្យវិជ្ជមាន និង លោក កីធី ស៊ីបាតូ (ស្តាំ) រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការបរទេស និងពាណិជ្ជកម្មហុងគ្រី បានធ្វើពេទ្យ វិជ្ជមាន សម្រាប់វិស័យ Covid-១៩ បន្ទាប់ពីបានទៅដល់ទីក្រុងបាងកក។ រូបភាព៖ សហការី

យោងតាមការសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរបស់ ក្រសួងសុខាភិបាលតាំងពីមានករណីឆ្លងដំបូង នៅចុងខែមករា នៅលើខ្លួនអ្នកទេសចរជនជាតិ ចិននៅខេត្តព្រះសីហនុ។ ករណីនៃការកើនឡើង គឺមានជាបន្តបន្ទាប់ រហូតដល់៣០០ ករណី ប៉ុន្តែ មុនព្រឹត្តិការណ៍ថ្ងៃពារវិទ្ធិការ គឺមានតែមួយករណី តែប៉ុណ្ណោះដែលយើងអាច និយាយបានថា ឆ្លង នៅក្នុងសហគមន៍ គឺការកើនឡើងលើខ្លួនបុរសខ្មែរ នៅខេត្តសៀមរាប ដែលបាន ប៉ះពាល់ជាមួយនឹង អ្នកឆ្លងជនជាតិដទៃ ដែលកើនឡើងក្រោយពេល ចាកចេញពីកម្ពុជា និងខ្មែរមួយរូបមកពីម៉ាឡេស៊ី ឆ្លងទៅកាន់ប្រពន្ធ ហើយតាំងពីនោះមកដល់ ព្រឹត្តិការណ៍ពារវិទ្ធិការ ទើបបានមាន៤ករណីទៀត ដែលគឺខ្មែររូប និងអ្នកការទូតហុងគ្រី។



លោក កីធី ស៊ីបាតូ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការបរទេស និងពាណិជ្ជកម្មហុងគ្រី ជាមួយលោក ប្រាក់ សុខុន រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការបរទេសក្នុងពិធីសម្ពោធស្ថានកម្មហុងគ្រីនៅក្នុងរាជធានី ភ្នំពេញនៅថ្ងៃទី ៣ ខែវិច្ឆិកា។ រូបភាព៖ ខ្មែរថាមស/វិទ្យុ សុវណ្ណ

សូមកុំច្នៃប្រែហែល និងមើលស្រាលបញ្ហា ការរីករាលដាលនេះឱ្យសោះ ហើយម្យ៉ាងទៀតសូមកុំ ធ្វើឱកាស ពីព្រោះនៅក្នុងស្ថានភាពបែបនេះ មាន អ្នកខ្លះក្រឡុកក្រឡាសភាពការណ៍ដោយព្យាយាមយក ករណីចាស់ៗ ដែលធ្លាប់ចែកចាយតាមបណ្តាញសង្គម យកមកបង្កហេតុជាថ្មី បង្កការរីករាលដាលនិង បន្តប្រជាពលរដ្ឋកាន់តែខ្លាំង។

ខណៈដែលពេលនេះ មេរោគកូវីដ១៩បានឆ្លង លើសពី ៥១ លាននាក់ហើយនៅលើពិភពលោក ខណៈ នៅសហភាពអឺរ៉ុប គឺកំពុងជជែកគ្នា អំពីច្បាប់ប្រកាស ដាក់តំបន់នៅក្នុងក្រុងអាស្តូរីនឡូកាដាជនជាតិដទៃ។ មកដល់ពេលនេះ ការឆ្លងជាសហគមន៍នៅក្នុង បន្ទាត់ពាណិជ្ជកម្មនៅឡើយទេ។ ក្រុមស្រាវជ្រាវនិង អ្នកដែលប៉ះពាល់នឹងអ្នកដែលកើនឡើងនូវមន្ត្រី មន្ត្រីសុខាភិបាលនិងមន្ត្រីមន្ត្រី ដោយឡែក សមាជិកក្រុមស្រាវជ្រាវនិងមន្ត្រីកម្ពុជាដែល កំពុងតែធ្វើពេទ្យ ហើយរង់ចាំលទ្ធផល រយៈពេល ៤

ដង ក៏ត្រូវតែយកចិត្តទុកដាក់ការពារខ្លួន និង បង្ការ ការឆ្លងទៅដល់អ្នកដទៃផងដែរ។ ក្រោយពេល ធ្វើពេទ្យបង្ហាញលទ្ធផលអវិជ្ជមាន៤ ដងហើយ ទើបអាចចេញខ្លួន ប៉ុន្តែការពារខ្លួន ដោយការធ្វើ អនាម័យដែលងាយស្រួលនឹងអាក្រក់ សាប៊ូ ឬផែល

ឱ្យបានញឹកញាប់ ត្រូវពាក់ម៉ាស់ ត្រូវរក្សាគម្លាត នេះ។ សូមភ្ញាក់រលឹកឡើង សភាពការណ៍វាមិនទាន់ ហួសពេលនៅឡើយទេ បើយើងទាំងអស់គ្នាអាច ការពារការឆ្លងនិងការរីករាលដាលបន្ថែមបាននោះ គឺជាជោគជ័យថ្មីមួយ ហើយក៏ជាអំនួតមួយថ្មីសម្រាប់ ជាតិយើងផងដែរ។

កុលាលភាពនៃវិធីដែលបានពីការស្រាវជ្រាវនៅបរិវេណ ប្រាសាទព្រះខ័ន ត្រូវបានយកមករក្សា និងជួសជុល

អត្ថបទ៖ អមិណ្ឌុជាតុក
អាជ្ញាធរជាតិអប្សរាបានឱ្យដឹងថា កុលាលភាពនៃវិធីដែលបានពីការស្រាវជ្រាវនៅបរិវេណ ប្រាសាទព្រះខ័ន ដែលបានរកឃើញពីការស្រាវ ជ្រាវនៅបរិវេណប្រាសាទព្រះខ័ន។ ប្រកបដោយលទ្ធផលបន្តថា វត្ថុបុរាណ ទាំងអស់នេះ ស្ថិតនៅរាយប៉ាយពីគ្នា ក្នុង ជម្រៅ១ម៉ែត្រជាង។ ក្រោយប្រទះឃើញ

ក្រុមការងារក៏បានរក្សាទុកវត្ថុបុរាណ ទាំងអស់ រហូតដល់បញ្ចប់ការស្រាវ ជ្រាវប្រមូលផ្តុំជូនមជ្ឈមណ្ឌល ស្រាវជ្រាវនិងគម្រោងស្រាវជ្រាវយកទៅ អភិរក្ស ដោយមានការដឹងព្រឹត្តិការណ៍ យេតិកណ្តាជាសាក្សី។ ចំពោះកិច្ចអភិរក្សវត្ថុបុរាណទាំងអស់ នេះ អាជ្ញាធរជាតិអប្សរានឹងយកទៅរក្សា ទុក ដើម្បីទុកបញ្ជីសារពើភណ្ឌស្ថិតិវិទ្យា លោក ញ៉ែម ស៊ី មន្ត្រីនាយកដ្ឋាន

ឱ្យបានញឹកញាប់ ត្រូវពាក់ម៉ាស់ ត្រូវរក្សាគម្លាត នេះ។ សូមភ្ញាក់រលឹកឡើង សភាពការណ៍វាមិនទាន់ ហួសពេលនៅឡើយទេ បើយើងទាំងអស់គ្នាអាច ការពារការឆ្លងនិងការរីករាលដាលបន្ថែមបាននោះ គឺជាជោគជ័យថ្មីមួយ ហើយក៏ជាអំនួតមួយថ្មីសម្រាប់ ជាតិយើងផងដែរ។



កុលាលភាពនៃវិធីដែលបានពីការស្រាវជ្រាវនៅបរិវេណ ប្រាសាទព្រះខ័ន ត្រូវបានយកមករក្សា និងជួសជុល។ រូបភាព៖ សហការី

ជំរុំទោចផ្ទាល់លឿងនៃសហគមន៍ទេសចរណ៍អណ្ណាងក្រឡឹង

អគ្គបទ៖ ផល សុជាតិត

សម្លេងស្រែកច្រៀងយ៉ាងទ្រហឹងអឺងកង បន្តិពីមួយទៅមួយឥតដាច់ ស្ករសឹរបដើងមនុស្សពីរបីក្រុម នៅផ្លូវតូចចង្អៀតបន្តគ្នា អមសងខាងផ្លូវដោយរុក្ខជាតិតូចធំ មានវ័ល្លឈើ ផ្ការុំព្រប់ពេញពិដោរក្រអូបរួមនិងដំណក់ទឹកធ្លាក់ មកថ្លែដី ហាក់ជាកន្ត្រឹបែបធម្មជាតិមួយបែប ក៏ដអារម្មណ៍ទេសចរណ៍ អ្នកដើរព្រៃឱ្យរង់អារម្មណ៍ជាមួយនឹងធម្មជាតិបាននិមិត្ត។

បទចម្រៀងមួយបទរស់អធិរាជសម្លេងមាស ស៊ិនស៊ីសាមុត បានបង្ហើរថា ៖«ទោចអើយទោចអ៊ូ អ្នកយំរឿងអ្វី ដូចខ្លះចំណី ឬយំព្រោះស្រីជាទីស្នេហា។ ទោចអើយបើយំព្រោះប្រាក់សង្សារ កំភូចចិត្តណា ព្រោះស្នេហាយើងស្នេហ៍គ្មាននិស្ស័យ.....» ហាក់ដង្ហាញពីសត្វព្រៃមួយបែប ក្នុងពពួកពានរ នោះគឺទោចផ្កាល់លឿង។

គេអាចកំណត់សម្គាល់ទោចផ្កាល់លឿងបានតាមរយៈពណ៌សម្បុររបស់ពួកវា ក្នុងនោះទោចឈ្មោលមានសម្បុរពណ៌ខ្មៅ និងមានរោមនៅផ្ទាល់ពណ៌លឿង ចំណែកញីមានពណ៌លឿងស្លាទុំ មានកញ្ចុំរោមពណ៌ខ្មៅនៅលើក្បាល។

ទោចផ្កាល់លឿងគ្មានកន្ទុយទេ ចំណែកជើងនិងដៃវែងៗ ដែលជាអំណោយផលពីធម្មជាតិក្នុងការបំលាស់ទី លោតពោងពីដើមឈើមួយទៅដើមឈើមួយទៀត។ ទោចផ្កាល់លឿង គឺជាប្រភេទសត្វកម្រនិងត្រូវបានជាប់នៅក្នុងបញ្ជីក្រហមរបស់អង្គការ IUCN ថាជាប្រភេទសត្វងាយរងគ្រោះពីពិភពលោកដោយសារការបាក់បង់ផ្នែក និងការបរបញ្ចាំ។

ទោចផ្កាល់លឿង ត្រូវបានគេប្រទះឃើញនៅក្នុង

ព្រៃស្រោង និងព្រៃពាក់កណ្តាលស្រោង ជាធម្មតាពួកវារស់នៅជាក្រុម ដែលមានគ្នាពីពីរទៅប្រាំក្បាល ដែលតែងតែបន្តិសម្លេងស្រែកយំ និងលោតផ្លោះពីដើមឈើមួយទៅដើមឈើមួយ ទៅចន្លោះពីទំមោង៥ទៅ៧ព្រឹក ដែលសម្លេងអាចលិចនោះពី១ទៅ២គីឡូម៉ែត្រ។

កាលដែលធ្វើការអភិរក្សនេះ គឺបានផ្តល់ផលប្រយោជន៍ដោយផ្ទាល់ដូចជា ទេសចរណ៍ធម្មជាតិ ដូចជានៅតំបន់នេះ ដែលចាហ្វឺខេម ដែលជាផ្នែកមួយនៃ អេកូទេសចណ៍នៃអណ្តូងក្រឡឹង ដែលបានទាក់ទាញភ្ញៀវទេសចរ

ចន្លោះពី២ទៅ៣ឆ្នាំទើបសត្វទោចផ្កាល់លឿងអាចបង្កកំណើតបានម្តង និងផ្តល់កំណើតម្តងបានតែកូនមួយប៉ុណ្ណោះ បន្ទាប់ពីពេរោះរយៈពេលខ្លី៦។ ក្រុមអ្នកស្រាវជ្រាវរបាយរស់នៅរបស់វា នៅភាគខាងកើតទន្លេមេគង្គភាគឥសាន្ត នៃប្រទេសកម្ពុជា និងភាគខាងត្បូងនៃប្រទេសវៀតណាម និងប្រទេសឡាវ។

យោងតាមរបាយការណ៍របស់អង្គការសមាគមន៍អភិរក្សសត្វព្រៃកម្ពុជា WCS បានបង្ហាញថា ស្ថិតិសត្វទោចផ្កាល់លឿងមានប្រមាណ ១២០០ក្បាល ភាគច្រើនមានវត្តមានក្នុងដែនផ្នែកសត្វព្រៃកែវសីម៉ា ច្រើនជាងគេ។

ជាក់ល្អសំណាងរបស់កម្ពុជា មានប្រភេទសត្វកម្របែបនេះរស់នៅច្រើន ជាមួយនឹងការទស្សនាវត្តមានរបស់ពួកវាដោយផ្ទាល់ នៅជំរុំសត្វទោចដែលមានឈ្មោះថា ចាហ្វឺខេម។ ប្រធានគ្រប់គ្រងគម្រោងបានថ្លែងថា លោកពិតជារីករាយណាស់ដែលបានជួយដល់ការការពារធនធានធម្មជាតិ សត្វព្រៃនៅកម្ពុជា។ លោកថា នៅជំរុំសត្វទោចដែលលោកធ្វើការនេះ គឺជាទីតាំងពិសេសដែលមានវត្តមានសត្វព្រៃដ៏សម្បូរបែបរស់នៅ។

លោក Kyle Winney ប្រធានគម្រោង Jahoo (ចាហ្វឺ) Camp បានអោយដឹងថា ៖«ខ្ញុំពិតជារីករាយនិងមានមោទនភាព ដែលខ្ញុំបានធ្វើការ និងជួយគាំទ្រការអភិរក្សសត្វព្រៃនៅទីនេះ»។

ចាហ្វឺខេម (Jahoo Camp) ឬហៅជាភាសាខ្មែរថា ជំរុំទោចបានដំណើរការតាំងពីឆ្នាំ២០១៤ ដោយក្រសួងបរិស្ថាន និងមានការជួយគាំទ្រពីអង្គការសមាគមន៍អភិក្សសត្វព្រៃកម្ពុជា WCS និងអង្គការវីលហ្សូប (World Hope) សត្វទោចនៅទីនេះ ត្រូវបានបន្ស៊ាំដោយដោគជ័យ នៅពេលដែលភ្ញៀវទេសចរទៅទស្សនា អ្នកស្រាវជ្រាវសត្វទោចផ្កាល់លឿងក្នុងសហគមន៍ទេសចរណ៍ ភូមិអណ្តូងក្រឡឹង និងជាអ្នកនាំភ្ញៀវទេសចរចូលព្រៃ ទស្សនាសត្វព្រៃ បានបញ្ជាក់ថា ដើម្បីអាចទស្សនាសត្វទោចផ្កាល់លឿងបាន ភ្ញៀវទេសចរត្រូវព្រាកពីព្រលឹមចូលព្រៃ ដើម្បីរងចាំមើលវត្តមានរបស់ពួកវា។

លោក ម៉ឺក ហុង ជាអ្នកនាំភ្ញៀវទេសចរមើលសត្វទោច បានបញ្ជាក់ថា៖«បាននៅម៉ោង៥ព្រឹកយើងត្រូវតែ

មកដល់ចាហ្វឺនៅម៉ោងប៉ុណ្ណោះ ហើយយើងចូលទៅក្នុងព្រៃនៅម៉ោង៦ព្រឹក យើងចាប់ផ្តើមមើលសត្វ។ បើនិយាយពីទូទៅ វាមានច្រើន បើនិយាយពីការបន្ស៊ាំរបស់ពួកខ្ញុំមានច្រើន សម្រាប់បន្ស៊ាំអោយសត្វស្ងួត»។ បច្ចុប្បន្នគម្រោងអភិរក្សនេះ បានទាក់ទាញភ្ញៀវទេសចរជាតិ និងជាពិសេសទេសចរណ៍អន្តរជាតិ មកទស្សនាយ៉ាងច្រើនកុះករ មិនតែប៉ុណ្ណោះតាមរយៈវិស័យទេសចរណ៍មួយនេះ ក៏បានរួមចំណែកជួយកាត់បន្ថយ ភាពក្រីក្ររបស់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋ នៃជនជាតិដើមភាគតិចបានមួយកម្រិត។

បើតាមលោក នេត្រ ភត្រា រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងបរិស្ថាន ក៏បានថ្លែងបញ្ជាក់ថា ៖«កាលដែលធ្វើការអភិរក្សនេះ គឺបានផ្តល់ផលប្រយោជន៍ដោយផ្ទាល់ដូចជា ទេសចរណ៍ធម្មជាតិ ដូចជានៅតំបន់នេះ ដែលចាហ្វឺខេម ដែលជាផ្នែកមួយនៃ អេកូទេសចណ៍នៃអណ្តូងក្រឡឹង ដែលតាមរបាយការណ៍របស់អ្នកគ្រប់គ្រងនៅតំបន់នេះ គឺ២០១៩៩កន្លងទៅ មានភ្ញៀវទេសចរប្រមាណជា ៤៥០នាក់ មកទស្សនានៅកន្លែងនេះ ហើយទទួលបានចំរើការប្រមាណជា១ម៉ឺនដុល្លារអាមេរិកសម្រាប់ភូមិអណ្តូងក្រឡឹងនេះ»។

ចាហ្វឺខេម (Jahoo Camp) មានទីតាំងស្ថិតនៅភូមិអណ្តូងក្រឡឹង ឃុំសែនមនោរម្យ ស្រុកអូររាំង ខេត្តមណ្ឌលគីរី ក្នុងដែនផ្នែកសត្វព្រៃកែវសីម៉ា។ ជំរុំសត្វទោចផ្កាល់លឿងនេះ មានចម្ងាយប្រមាណជា ៣១គីឡូម៉ែត្រពីក្រុងសែនមនោរម្យ។

អ្នកនសារ The messenger ប្រចាំខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២០

គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ផ្អាករៀបចំកម្មវិធីសំខាន់ៗ ដោយសារកូវីដ–១៩

អគ្គបទ៖ ផល សុជាតិត

គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ដែលជាគណបក្សកាន់អំណាច បានសម្រេចផ្អាកការរៀបចំសន្និបាតគណៈកម្មាធិការកណ្តាលនៅដំណាច់ឆ្នាំ២០២០ និងខួបអនុស្សាវរីយ៍លើកទី៤២ នៃទិវាជ័យជម្នះព័មករា ដោយសារតែការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ១៩។

ការសម្រេចនេះត្រូវបានប្រកាសដល់ថ្នាក់ដឹកនាំ និងសមាជិកគ្រប់ជាន់ថ្នាក់បន្តប្រុងប្រយ័ត្នក្នុងកម្រិតខ្ពស់ជាប់របស់ខ្លួន កាលពីថ្ងៃទី០៦ ខែតុលា

តម្បាញហ្វូលពិតានខ្មែរនៅសៀមរាប ប្តេជ្ញាឆ្នេរចំណេះដឹងដល់អ្នកជំនាន់ក្រោយ

អគ្គបទ៖ ផល សុជាតិត

ក្រណាត់ធ្វើអំពីសូត្រ លើកជាក្បាច់គោមផ្សេងៗ ឬ រូបសត្វ ក្នុងពុទ្ធសាសនា ឬ រូបពុទ្ធប្រវត្តិ ឬ រឿងជំរាតក ដែលប្រជាជនកម្ពុជា និយមប្រើជារត្នសក្ការបូជា ដើម្បីដាក់ចងជាពិធានលើព្រះពុទ្ធបដិមា នៅក្នុងវត្តអារាម ហៅថាហ្វូលពិតាន។ បច្ចុប្បន្នសហគមន៍តម្បាញហ្វូលពិតានខ្មែរនៅខេត្តសៀមរាប កំពុងផលិតតាមធម្មជាតិ និងបណ្តុះបណ្តាលជូនកូនខ្មែរជំនាន់ក្រោយ ដើម្បីចូលរួមអភិរក្ស។

បើតាមកញ្ញា រិន រដ្ឋា បុគ្គលិកវិទ្យាស្ថានវាយនភណ្ឌសូត្រប្រពៃណីខ្មែរនាំមកនូវគំនិតថ្មី បាននូវអាហារសុវត្ថិភាព និងអាហារូបត្ថម្ភ គឺមានសារសំខាន់ណាស់ ហើយប្រកាន់នេះ គឺថាបាច់និងបន្តនៅតែបាច់ក្នុងការឆ្លើយតបទៅនឹងវប្បធិជំងឺកូវីដ-១៩ ជាពិសេសសម្រាប់សហគមន៍ក្រីក្រនិងងាយរងគ្រោះ ដែលជាក្រុមទទួលរងផលប៉ះពាល់អវិជ្ជមានធ្ងន់ធ្ងរដុំផុតដោយសារកែវវត្តិមួយនេះ»។

អង្គការ FAO និងដៃគូនានា បានព្រៀមខ្លួនជាស្រេចដើម្បីគាំទ្ររាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការឆ្លើយតបទៅនឹងវិបត្តិជំងឺកូវីដ-១៩ និងធានាឱ្យបាននូវប្រព័ន្ធល្បឿងអាហារប្រកបដោយនិរន្តរភាព។ អង្គការ FAO ក៏កំពុងជួយដល់ប្រទេសកម្ពុជាក្នុងការផលិតទិន្នន័យកសិកម្មថ្មីៗ និងអាចជៀទុកចិត្តបាន ដើម្បីជំនួយដល់ការរៀបចំគោលនយោបាយនិងការសម្រេចចិត្តនានា ព្រមទាំងការគាំទ្រដល់ការកសាងសមត្ថភាពជាតិក្នុងការផ្តល់ប្តូរវិស័យកសិកម្មកម្ពុជាប្រកបដោយបរិយាបន្នការប្រកួតប្រជែង ភាពធន់ និងនិរន្តរភាព។

អ្នកនសារ The messenger ប្រចាំខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២០



អគារថ្មីនៃទីស្នាក់ការកណ្តាលគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា។ Juman Freshnews

ប៉ុន្តែនៅពេលនោះគណៈអចិន្ត្រៃយ៍នៃ

គណៈកម្មាធិការកណ្តាល និងរៀបចំនូវសមាជិកា គណៈកម្មាធិការកណ្តាលទាំងអស់ និងគណៈកម្មាធិការគណបក្ស គ្រប់ថ្នាក់ ជ្រាបអំពីការប្រារព្ធពិធីប្រចាំឆ្នាំរបស់គណបក្ស នៅពេលខាងមុខនេះថា ការធ្វើសន្និបាតគណៈកម្មាធិការកណ្តាលនៅដំណាច់ឆ្នាំ២០២០នេះត្រូវផ្អាកសិន

ជនរងគ្រោះដោយសារគ្រឿងចុះក្នុងរយៈពេល៩ខែមានការចែយចុះ



(ខាងលើ) គោយន្តដែលបានកិនមិនបណ្តាលឱ្យស្លាប់អ្នកបើកបរ និង គ្រាន់មិនដែលត្រូវបានស៊ីម៉ាត់ដោះបាន ប្រៀបកំទេចចោល។ juman សហការី

អគ្គបទ៖ អមវិន្ត ដានុត

យ៉ាងហោចណាស់មនុស្សចំនួន៥៥នាក់រងគ្រោះដោយសារយន្តកំណុគ្រឿងផ្ទុះក្នុងរយៈពេល៩ខែដើមឆ្នាំ២០២០នេះ។នេះបើយោងតាមរបាយការណ៍របស់អាជ្ញាធរមិន នៅថ្ងៃទី០១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២០នេះ។ របាយការណ៍បានបន្តថា ចាប់ពីខែមករា ដល់ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២០ មានជនរងគ្រោះចំនួន ៥៥នាក់ ក្នុងនោះរងគ្រោះដោយសារមិនប្រដាំងមនុស្សចំនួន១៤នាក់ មិនគោនចំនួន៩នាក់ និងសំណល់ជាតិផ្ទុះពីសង្គ្រាមចំនួន៣២នាក់ ដោយក្នុងនោះមានអ្នកស្លាប់ចំនួន១៦នាក់។

កូរលេខនេះមានការចែយ៖ ១៧ភាគរយប្រៀបធៀបនឹងរយៈពេលដូចគ្នានៅឆ្នាំ២០១៩ ដែលមានជនរងគ្រោះចំនួន៦៦នាក់។

ការជួបប្រជុំមន្ទិញ ដើម្បីអបអរសាទរគណៈកម្មាធិការកណ្តាល និងរៀបចំនូវជ័យជម្នះ៧មករា ដែលត្រូវធ្វើនៅទូទៅ និងការងារគណបក្សឆ្នាំ២០២០ និងប៉ុន្តែគ្រប់ថ្នាក់ត្រូវជ្រៀមរៀបចំបដា គណបក្សគ្រប់ថ្នាក់ ចាក់ចែង រៀនសូត្រ ផ្សព្វផ្សាយ និងអនុវត្តការកិច្ចបន្តទៀត»។ លោកបានបន្ថែមថា ត្រូវផ្អាក

គ្រូអប់រំជំនឿទទួលព្រះពរ និងបេសកកម្ម សម្រាប់ដំណាក់កាលថ្មីក្នុងរដូវកាលកូវីដ១៩

អត្ថបទ៖ ស៊ីអេសស៊ី
ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគភ្នំពេញបានបើកសកម្មភាពអប់រំជំនឿកាតូលិករបស់ខ្លួនឡើងវិញ សម្រាប់ឆ្នាំ២០២០-២០២១ ក្រោមអធិបតីភាពរបស់លោកអភិបាល អូលីវ័រ ដ្យែត ហេស្ត រយៈពេល២ថ្ងៃគឺពីថ្ងៃទី៣០ខែកុម្ភៈ ទៅថ្ងៃទី០១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ខ្លួនទៅនេះ។



ព្រះសហគមន៍កាតូលិកនៅទ្រង់ទ្រាយ បានផ្តោតការជួបជុំបែបសាសនាមួយរយៈពេល ដោយគោរពតាមសេចក្តីណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាលដើម្បីចូលរួមប្រយុទ្ធនឹងជំងឺកូវីដ១៩ តាំងពីដំណាក់កាលថ្មីមីនា ឆ្នាំ២០២០។ សកម្មភាពដែលបានផ្តោត ក្នុងនោះមាន សកម្មភាពអប់រំជំនឿ សម្រាប់អ្នកឈ្មោះយល់អំពី ព្រះយេស៊ូ ដូចជាក្រុមមនុស្សពេញវ័យ យុវជន ជំទង់ និងកុមារ ប៉ុន្តែនៅចុងខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២០ ក្រសួងសុខាភិបាលក៏បានអនុញ្ញាតការជួបជុំបែប សាសនាឡើងវិញ ដោយប្រើវិធានសុវត្ថិភាព និង ការការពារជំងឺធូលីមិនសមាជិកច្រើន។

ដូនធីកាតូលិក បងស្រី ជាវី អ្នកសម្របសម្រួល ការិយាល័យអប់រំជំនឿ និងភូមិភូមិភាគភ្នំពេញបាន ឱ្យដឹងថា ការព្រះពរកម្មវិធីបើកវគ្គអប់រំជំនឿសម្រាប់ ឆ្នាំថ្មី មិនអាចជួបជុំរួមគ្នាទាំង៩មណ្ឌលសកម្មភាព នោះឡើយ គឺធ្វើតាមដំណាក់កាល។ សម្រាប់ ថ្ងៃទី៣៤ ខែកុម្ភៈ ព្រះសហគមន៍គ្រូអប់រំជំនឿនៃ មណ្ឌលសកម្មភាពភ្នំពេញខាងត្បូង ភ្នំពេញខាងជើង តាខ្មៅ និងមណ្ឌលសកម្មភាពភ្នំពេញថ្មី ដែលមាន អ្នកចូលរួមប្រមាណ៤០នាក់។

បងស្រីជាវីបានបន្តថា ការជួបជុំពីថ្ងៃនេះ គ្រូ ទាំងអស់ បានចែករំលែក និងស្តាប់បទពិសោធន៍ អប់រំបន្តជំនឿទៅវិញទៅមក ស្តាប់ការណែនាំ និង លើកទឹកចិត្តពីលោកអភិបាល និងទទួលបានផែនការ ពីការិយាល័យអប់រំជំនឿ និងភូមិភូមិភាគភ្នំពេញ។ បងស្រីថ្លែងថា ៖ «ក្នុងកម្មវិធីនោះ លោក អភិបាល អូលីវ័រ បានប្រទាន និងចាត់ឱ្យគេ ឱ្យនៅក្នុងបេសកកម្មជាគ្រូអប់រំជំនឿ។ ព័ត៌មាន ជួយ ឱ្យគ្រូអប់រំជំនឿ យកចិត្តទុកដាក់អំពីបេសកកម្ម របស់គេ»។

លោកអភិបាល អូលីវ័រ ដ្យែត ហេស្ត មានប្រសាសន៍ និងលើកទឹកចិត្តដល់គ្រូអប់រំជំនឿថា៖ «បេសកកម្មរបស់គ្រូអប់រំជំនឿ គឺជាបេសកកម្មដែល ព្រះសហគមន៍ប្រគល់ឱ្យគ្រូអប់រំជំនឿ ដោយមានព្រះ វិញ្ញាណគង់នៅ»។

នាឱកាសនោះផងដែរ លោកអភិបាលក៏បាន រំលឹកឱ្យគ្រូអប់រំជំនឿយកចិត្តទុកដាក់ដូចជា រៀបចំមេរៀន និងទឹកភ្លើងដំឡើងនិងដោយចូលរួមសិក្ខាសាលា ឬការណែនាំរបស់ព្រះសហគមន៍ ផ្តល់សក្ខីភាព និងត្រូវធ្វើដំណើររួមជាមួយអ្នកឈ្មោះយល់ និង ត្រូវណែនាំឱ្យពួកគាត់មានបទពិសោធន៍ផ្ទាល់និង រស់នៅយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយព្រះជាម្ចាស់ដោយយក ព្រះសហគមន៍ជាទីពឹង។

ពិតមែន! ការអប់រំជំនឿ គឺត្រូវអប់រំអំពីជំនឿ ហេតុនេះមិនគ្រាន់តែប្រើចំណេះដឹងប៉ុណ្ណោះទេ គឺ ត្រូវពឹងលើជំនឿ ដោយភ្ជាប់នឹងជីវិតផ្ទាល់ខ្លួន។ នេះ ជាការបញ្ជាក់ពីលោកអភិបាល សាវ័ង ប្រធានការិយាល័យ អប់រំជំនឿព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគភ្នំ ពេញ។ លោកមានប្រសាសន៍ថា ៖ «គ្រូអប់រំត្រូវ យកចិត្តទុកដាក់ជាមួយបងប្អូនដែលមកទទួល ការអប់រំជំនឿ។ ជាពិសេសឱ្យបងប្អូនយកចិត្តទុកដាក់ អំពីការអធិដ្ឋាន អំពីព្រះបន្ទូល ដោយក្នុងជីវិតរស់នៅ ប្រចាំថ្ងៃ»។ លោកបន្តថា ជំនឿមិនមែនចំណេះដឹងផ្សេងពី ការរស់នៅ ដូច្នេះការអប់រំជំនឿគឺត្រូវប្រែក្លាយជីវិត រស់នៅរបស់បងប្អូនផ្ទាល់។



សកម្មភាពអប់រំជំនឿកាតូលិករបស់ខ្លួនឡើងវិញ សម្រាប់ឆ្នាំ២០២០-២០២១ ក្រោមអធិបតីភាពរបស់លោកអភិបាល អូលីវ័រ ដ្យែត ហេស្ត រយៈពេល២ថ្ងៃ ពីថ្ងៃទី៣០ ខែកុម្ភៈ ទៅថ្ងៃទី០១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ខ្លួនទៅនេះ។

លោក សែ សាត ទទួលបន្ទុកលើ ព្រះវិហារចំនួន៨

អត្ថបទ៖ ស៊ីអេសស៊ី
លោកប្រធាន កូសម័ អភិបាលព្រះសហគមន៍ កាតូលិកភូមិភាគភ្នំពេញបាន បានជ្រើសតាំងលោក បូជាចារ្យ ស្តេដាន សែ សាត ឱ្យមើលការខុសត្រូវ លើព្រះសហគមន៍កំពង់ចាម គោរព ព្រះ ពោធិ៍ ចម្ការ ភូមិថ្មី រលៀក បុសខ្នុរ និងព្រៃទទឹង។ នេះបើតាមខ្លឹមសារលើលិខិតដែលលោកបូជា ចារ្យទទួលបាន កាលពីថ្ងៃទី១៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០។ ក្នុងលិខិតដដែលនេះ លោកអភិបាល ប្រធាន បានបញ្ជាក់ថា មុខងារថ្មីរបស់លោក សែ សាត ត្រូវអនុវត្តចាប់ពីថ្ងៃទី១១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២០ ដោយមានប្រសិទ្ធភាពរយៈពេលប្រាំមួយឆ្នាំ លើកលែងតែករណីលោកអភិបាលបញ្ឈប់ការងារ ឬផ្លាស់ប្តូរទីកន្លែងស្របតាមច្បាប់ព្រះសហគមន៍ ឬការសុំលាលយប់ពីការងារតាមដំណូមពររបស់

លោកបូជាចារ្យផ្ទាល់។ លិខិតបានបន្តថា ៖ «ក្នុងនាមជាសមាជិក ក្រុមបូជាចារ្យប្រចាំភូមិភាគភ្នំពេញ សូម លោកបូជាចារ្យជួយរំលែកបន្ទុក មើលខុសត្រូវ របស់លោកអភិបាល ក្នុងមុខងារប្រមូល អប់រំជំនឿគ្រីស្តស៊ីវិល និងសរសើរកម្លាំងព្រះជា ម្ចាស់ នៅតាមបណ្តាព្រះសហគមន៍ដែលលោក អភិបាលបានប្រគល់ជូនលោកមើលខុសត្រូវ។ សូម លោកសហការជាមួយបូជាចារ្យ បងប្រុស បងស្រី រួមជាមួយគណៈកម្មការនានានៅតាមបណ្តាព្រះ សហគមន៍ទាំងនោះផង»។ លោកមានមុខងារ ជាអ្នកប្រកាសព្រះបន្ទូល របស់ព្រះជាម្ចាស់ និងប្រារព្ធពិធីអគ្គសញ្ញាណ នា លោកក៏មានបន្ទុកថែបំប៉នខាងវិញ្ញាណ និង ការបង្រៀបបង្រួមគ្រីស្តស៊ីវិល ទីប្រជុំជន ជាមួយ



លោកប្រធាន កូសម័ អភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគភ្នំពេញបាន បានជ្រើសតាំងលោក បូជាចារ្យ ស្តេដាន សែ សាត ឱ្យមើលការខុសត្រូវ លើព្រះសហគមន៍កំពង់ចាម គោរព ព្រះ ពោធិ៍ ចម្ការ ភូមិថ្មី រលៀក បុសខ្នុរ និងព្រៃទទឹង។

តែមួយ នៅតាមបណ្តាព្រះសហគមន៍ដែលលោក ទទួលបន្ទុក។ នៅក្នុងលិខិតនេះលោកអភិបាលក៏បានកំណត់ កិច្ចការជាអាទិភាពសម្រាប់លោក សែ សាត គឺ ការអប់រំជំនឿកុមារ យុវជន និងមនុស្សពេញវ័យ។ លោកក៏ត្រូវយកចិត្តទុកដាក់ចំពោះអ្នករាងការណ៍ចាប់ ទាំងខាងបកាយ ទាំងខាងផ្លូវចិត្តផងដែរ។ លោក ត្រូវជួយជំរុញគ្រីស្តស៊ីវិលទីប្រជុំជន ឱ្យមានគំនិត ការយល់ដឹង អំពីការប្រកាសដំណឹងល្អ ដោយចិត្តខ្ពង់ខ្ពស់ និងក្នុង សេចក្តីស្រឡាញ់។ ជាមួយគ្នានេះ លិខិតដដែលបានបន្ថែមថា អនុញ្ញាតឱ្យលោកមានសិទ្ធិប្រារព្ធអគ្គសញ្ញា លើកលែងតែទៅដោះស្រាយបុណ្យគ្រីស្តស៊ីវិល នៅក្នុង ភូមិភាគភ្នំពេញ លើកលែងតែករណីចាប់ផ្តើមដែល

សម្តេចប៉ាបប្តុះហត្ថលេខាលើសេចក្តីអំពាវនាវ នាទីក្រុងរ៉ូមឆ្នាំ ២០២០ ដើម្បីសន្តិភាព

អត្ថបទ៖ បរទេស
ការអំពាវនាវដើម្បីសន្តិភាពជាសាកលមួយ ត្រូវបានចុះហត្ថលេខានៅទីក្រុងរ៉ូមដោយសម្តេច ប៉ាបប្តុះហត្ថលេខាលើស៊ីស្តីន និងបណ្តាមេដឹកនាំសាសនានានា លើពិភពលោកដែលបានមកជួបជុំគ្នានៅទីក្រុងរ៉ូម អធិដ្ឋានអន្តរជាតិដើម្បីសន្តិភាព ក្រោមប្រធានបទ «គ្មាននរណាម្នាក់ត្រូវបានសង្គ្រោះតែង-សន្តិភាព និងភាពរាករា»។ វាក៏ទាក់ទងនឹងការណែនាំថា ការចុះហត្ថលេខា នេះ គឺត្រូវបានធ្វើដោយបណ្តាមេដឹកនាំសាសនាដ៏ធំ ក្រោមភារកិច្ចប្រជុំដែលរៀបចំឡើងកាលពីថ្ងៃទី២០ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ដោយក្រុមប្រជុំពិភពលោក អេដិទីអូ (Egídio)។ បណ្តាមេដឹកនាំសាសនានានា បានអំពាវនាវឱ្យ គ្រប់គ្នាចងចាំពីស្ថានភាពរបស់មនុស្សជាតិ ហើយ គួរតែរួបរួមគ្នាដើម្បីសន្តិភាព។



លោកអភិបាល អូលីវ័រ ដ្យែត ហេស្ត មានប្រសាសន៍ និងលើកទឹកចិត្តដល់គ្រូអប់រំជំនឿក្នុងឱកាសបានបើកសកម្មភាពអប់រំជំនឿកាតូលិកឡើងវិញ។ រយៈពេល២ថ្ងៃ ពីថ្ងៃទី៣០ ខែកុម្ភៈ ទៅថ្ងៃទី០១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ខ្លួនទៅនេះ។

បណ្តាមេដឹកនាំសាសនាទាំងអស់នោះ បាន លើកឡើងថា សព្វថ្ងៃនេះពិភពលោកគឺកំពុងតែ ស្ថិតនៅក្នុងគ្រោះយាមស្វយំដោយយឺតយ៉ាវ ដោយរួមទាំងការស៊ាំ ជំនះនឹងធាតុភក្តីកុរិយ១៩ និងបញ្ហាជាច្រើនដែល គំរាមកំហែងដល់សន្តិភាព ហើយកំពុងតែធ្វើឱ្យសង្គម ពោលពេញទៅដោយវិសមភាព និងការរីករាយខ្លាចខ្លាចនៃ ធ្ងន់ធ្ងរ។ ដូច្នេះមេដឹកនាំសាសនាទាំងអស់ដែលបាន ចូលរួមនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំនេះ បានបញ្ជាក់នូវជំហរយ៉ាង

ស្បៀងអាហារ ការកើនឡើងកម្រិតពិភពលោក និង ការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព ការផ្លាស់ទីលំនៅរបស់ ប្រជាជន ការលុបបំបាត់ ការគំរាមកំហែងឧបករណ៍ គ្រោះ ហានិភ័យ និងការកាត់បន្ថយវិសមភាព ទាំងនេះមែនជាបញ្ហា ត្រូវតែសង្កេតទៅលើក្រុមប្រឹក្សា និង ការបង្កើនសុខភាព អប់រំ មន្ត្រី និងការទទួលបាន

ស្បៀងអាហារ ការកើនឡើងកម្រិតពិភពលោក និង ការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព ការផ្លាស់ទីលំនៅរបស់ ប្រជាជន ការលុបបំបាត់ ការគំរាមកំហែងឧបករណ៍ គ្រោះ ហានិភ័យ និងការកាត់បន្ថយវិសមភាព ទាំងនេះមែនជាបញ្ហា ត្រូវតែសង្កេតទៅលើក្រុមប្រឹក្សា និង ការបង្កើនសុខភាព អប់រំ មន្ត្រី និងការទទួលបាន

រស់ប្រទេសនិយាយតែម្នាក់ឯងនោះទេ។ សព្វថ្ងៃនេះ យើងយល់ពីបញ្ហានេះកាន់តែប្រសើរនៅក្នុងពិភពលោក ដែលមានទំនាក់ទំនងគ្នាយ៉ាងល្អប្រសើរ តែជា ញឹកញាប់ខ្លះនូវមរណភាពភាព។



អភិបាលភូមិភាគបាត់ដំបង អញ្ជើញសួរសុខទុក្ខ និងប្រគេនគ្រឿងបរិភោគដល់ប្រធានសាខា ពុទ្ធិកសកលវិទ្យាល័យព្រះសីហនុរាជ បាត់ដំបង



អត្ថបទ៖ ព្រះសហគមន៍ កាលពីថ្ងៃទី១៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២០ ព្រះសហគមន៍កាតូលិកបាត់ដំបង ដឹកនាំដោយលោកអភិបាលទេព ច័ន្ទពិសិដ្ឋ (តិរេង) និងក្រុមការងារ បានអញ្ជើញទៅសួរសុខទុក្ខ និងនាំយកគ្រឿងឧបភោគបរិភោគមួយចំនួនដូចជា អង្ករ ត្រីខក់ប៉ុង និងមីប្រគេនជូនដល់ប្រធានសាខា ពុទ្ធិកសកលវិទ្យាល័យព្រះសីហនុរាជបាត់ដំបង (ពសសបប) ។ នៅក្នុងពិធីសំណេះសំណាលនាពេលនោះ លោកអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគបាត់ដំបង បានមានប្រសាសន៍ថា ការប្រគេនដំណើរដល់ពុទ្ធិកសកលវិទ្យាល័យព្រះសីហនុរាជបាត់ដំបង ដើម្បីបង្ហាញក្តីស្រឡាញ់ លើកទឹកចិត្ត និងចូលរួមចំណែកជួយដល់ប្រជាជនកម្ពុជាដែលកំពុងជួបនូវបញ្ហាគ្រោះធម្មជាតិ និងកូវីដ១៩ នាពេលបច្ចុប្បន្ន។ លោកបានបន្តទៀតថា ស្របតាមលិខិតរបស់សម្តេចប៉ាបហ្វ្រង់ស៊ីស្ក "យើងទាំងអស់គ្នាជាបងប្អូន" សូមអោយយើងសហការគ្នា លើកទឹកចិត្តគ្នា យើងត្រូវចេញទៅរកបងប្អូនដែលមានឧបសគ្គ បញ្ហា ឬ

បងប្អូនដែលមានមធ្យោបាយ ដើម្បីប្រមូលដោះស្រាយឧបសគ្គដែលយើងមាន" ។ នាឱកាសនោះដែរ ព្រះតេជគុណ វិ សុវិជ្ជាប្រធានសាខា ពុទ្ធិកសកលវិទ្យាល័យព្រះសីហនុរាជបាត់ដំបង បានមានសម្បជីវកថា៖ «ការផ្តល់ដំណើររបស់លោកអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគបាត់ដំបង ជូនដល់សាខាពុទ្ធិកសកលវិទ្យាល័យព្រះសីហនុរាជបាត់ដំបងនេះ ដើម្បីឱ្យចាត់ចែកមនុស្សធម៌បន្ត គឺជាផ្នែកមួយនៃទំនាក់ទំនងអន្តរសាសនាផង ហើយក៏ជាផ្នែកមួយនៃមិត្តភាពរវាងសាខាពុទ្ធិកសកលវិទ្យាល័យព្រះសីហនុរាជបាត់ដំបង និងព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគបាត់ដំបង» ។ លោកមានដីកាបន្ថែមថា ក្នុងនាមជាអ្នកប្រតិបត្តិសាសនានៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា យើងធ្វើកិច្ចការងាររួមគ្នាដើម្បីមនុស្សធម៌ ឆ្លើយតបទៅនឹងអ្វីដែលកំពុងកើតឡើងក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ក៏ដូចជាក្នុងពិភពលោក។ ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគបាត់ដំបង ក្នុងអំឡុងពេលនៃការឆ្លងវិវាទដល់នៃមហេសី



ឆ្លង កូវីដ១៩ បានយកចិត្តទុកដាក់យ៉ាងខ្លាំងដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងមហេសីនេះ ដោយបានចូលរួមផ្សព្វផ្សាយ ក៏ដូចជាឆ្លើយតបបន្ទាន់ ក្នុងកិច្ចការមនុស្សធម៌ ជួយដល់បងប្អូនក្រីក្រក្នុងសហគមន៍ដែលរងផលប៉ះពាល់ពីឥទ្ធិពលនៃមហេសីនេះ។ ព្រោះពីនេះក៏បានឆ្លើយតបបន្ទាន់ផងដែរ នូវការឧបត្ថម្ភដល់គ្រួសារប្រជាពលរដ្ឋ ដែលរងគ្រោះដោយជំនន់ទឹកភ្លៀង។



សូមអបអរសាទរ

លោកបូជាចារ្យ ផាន ប៊ុរី ទទួលខុសត្រូវលើព្រះសហគមន៍កាតូលិក ដាក់ដាំ កែវសីមា និងក្រុងសែនមនោរម្យ និងលោកបូជាចារ្យ ហ្វ្រង់ស៊ីស អេមេល្យូដាល ជាសមាជិកនៃក្រុមសាសនាទូតក្រៅប្រទេសនៃទីក្រុងប៉ារីស (Mep) ទទួលខុសត្រូវលើព្រះសហគមន៍កាតូលិក ប៊ូស្រា កោះព្រែក និងមេម៉ង ដែលការទទួលខុសត្រូវនេះ មានរយៈពេល៦ឆ្នាំចាត់តាំងដោយលោក ហ្គ្រីយល្លា កូសម៍ អភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម។

សូមអបអរសាទរ

លោកបូជាចារ្យ លីឆាន់រ៉ុន ជានីញ៉ែល ជាសមាជិកនៃក្រុមសាសនាទូតក្រុង ទទួលខុសត្រូវព្រះសហគមន៍ចំនួន៤រូបមាន៖ កូលលើ ក្រចេះ ឆ្លូង និង ខ្សឹម ចាត់តាំងដោយលោក ហ្គ្រីយល្លា កូសម៍ អភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម។



អបអរសាទរលោកបូជាចារ្យប៉ូល

ឿង ធីត្រសីរី

ត្រូវបានសម្តេចប៉ាបជ្រើសតាំងជា

**នាយកសមាគមនៃបេសកកម្ម
របស់សន្តអាសនៈ ឡាវ-កម្ពុជា**

កាលពីខែតុលា
ឆ្នាំ២០២០

Congratulations



អបអរសាទរលោកបូជាចារ្យ

កាង អ៊ុនហ៊ុន យ៉ូសែប

ត្រូវបានសម្តេចប៉ាបជ្រើសតាំងជា

**ទីប្រឹក្សានៃក្រសួងដើម្បីកិច្ចការ
ទំនាក់ទំនងអន្តរសាសនា**

កាលពីខែតុលា
ឆ្នាំ២០២០

Congratulations

